
 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

Protokoll 6/2025 

fört vid Miljö- och hälsoskyddsnämndens sammanträde 
tisdagen den 10 juni 2025 kl. 17:00-17:20, Gamla biblioteket, 
Tekniska nämndhuset 
 

Ledamöter Åsa Lindhagen (MP) Ordförande 
Elin Hjelmestam (L) Vice ordförande 
Felicia Schartner Giertta (S) 
Bjarne Snis Sigtryggsson (S) 
Frida Nehrfors Hultén (V) 
Leo Müller (V) 
Torbjörn Erbe (M) 
Fritz Lennaárd (M) 
Elin Böhlin (M) 
Anders Edin (SD) 
Ashna Ibrahim (C) 
Celal Altun (S) ersätter Fredrik Pettersson (S) 
Elsa Wiberg (S) ersätter Emelie Stark (S) 
 

Ersättare Carl Housten (S) 
Jonas Santesson (V) 
Eva Darolf Linnros (V) 
Torbjörn Ebérus (M) 
Ergün Erdal (M) 
Josefine Axelsson (M) 
Joakim Rönnbäck (L) 
Maja Boström (C) 
 

Övriga närvarande Lykke Ask Nämndsekreterare 
Cindy Falquet Lindh Borgarrådssekreterare 
Monika Gerdhem Avdelningschef 
Anna Hadenius Förvaltningschef 
Luis Lopez Personalföreträdare 
Daniel Persson Avdelningschef 
Maria Svanholm Avdelningschef 
Björn Söderlund Utvecklingschef 
Emily Tjäder Avdelningschef 
Malin Täppefur Avdelningschef 
Mikael Lindell Tjänsteman 
Andreas Ericsson Borgarrådssekreterare 
 

Justerare Åsa Lindhagen, Elin Hjelmestam 
 



 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

Datum för justering 2025-06-18 
 

Paragraf §8 
 

Sekreterare Lykke Ask 
  



 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-10 

 

§ 8 
Revidering av taxor för miljö- och hälsoskyddsnämndens 
tillsynsverksamhet  

Dnr. 2025-11691 
MF 2025/69 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att föreslå att 
kommunfullmäktige fastställer taxa för miljö- och 
hälsoskyddsnämndens verksamhet enligt miljöbalken, 
livsmedelslagstiftningen, lagen om åtgärder mot förorening 
från fartyg, lagen om sprängämnesprekursorer, lagen om 
skydd mot internationella hot mot människors hälsa, 
strålskyddslagen samt marknadskontroll, enligt 
tjänsteutlåtandets bilaga 1-7, att gälla från och med den 1 
januari 2026. 

 

Reservation 
Samtliga ledamöter för Moderaterna reserverar sig med hänvisning 
till sitt förslag. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 
1. Ordföranden Åsa Lindhagen (MP), Felicia Schartner Giertta 

m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V), vice ordföranden 
Elin Hjelmestam (L), Anders Edin (SD) och Ashna Ibrahim 
(C) föreslår (se beslutet). 
  

2. Torbjörn Erbe m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar att 
delvis godkänna förslag för reviderade taxor samt att 
därutöver anföra följande:  
  

Det är glädjande att se att förvaltningens förslag till 
taxehöjningar är relativt modesta, med oförändrad taxa för 
miljötillsyn och en höjning på 1,1 % för livsmedelstillsyn. 
Stockholms företagare har under de senaste åren genomgått 
många prövningar, med effekter från pandemin, stigande 
räntor, högre inflation och en sviktande konjunktur. Det är 
alltid, men kanske särskilt i tider som dessa, viktigt att staden 
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inte lägger ytterligare börda på företagen genom omfattande 
taxehöjningar. 
  
Vi välkomnar även förändringen kring avrundning uppåt av 
debiterad tid. Det kan vid en första anblick tyckas som en 
liten sak, men för kortare ärenden kan avrundningen, som 
förvaltningen själv beskriver, utgöra en betydande del av den 
debiterade tiden. Det är därför positivt att detta nu ändras. 
Självklart ska staden få ersättning för utfört arbete, men lika 
självklart är att företagare inte ska behöva betala för arbete 
som inte utförts. 
  
Vi vill betona vikten av att förvaltningen fortsätter sitt arbete 
med att effektivisera sina processer, både för egen del för att 
hålla nere kostnader, och för att underlätta för stadens 
företagare när det gäller såväl antalet debiterade timmar som 
den tid företagen själva behöver avsätta för kontakt med 
staden. Många företagare vittnar om att den administrativa 
kontakten med staden tar oproportionerligt mycket tid i 
anspråk, på grund av hur processer och arbetssätt är 
utformade. Detta gäller förstås fler delar av staden än enbart 
miljö- och hälsoskyddsförvaltningen, men för företagarna är 
all kontakt med stadens olika enheter kontakt med Stockholms 
stad. 
  
Förvaltningen bör också arbeta aktivt med att hålla nere 
antalet debiterade timmar. Tillsynen bör samordnas i så hög 
grad som möjligt, och arbetsmetoder som effektiviserar 
tillsynen utvecklas. Förvaltningen arbetar redan med 
riskbaserad tillsyn, men vi menar att det finns anledning att 
undersöka om detta arbetssätt kan utvecklas ytterligare, i 
syfte att minska bördan för de företag som följer regelverket. 
  
Ökad samordning mellan olika typer av tillsyn, både inom 
och mellan förvaltningar, bör eftersträvas för att göra stadens 
kontroll mer effektiv, i både stora och små frågor. Om en 
miljöinspektör ser vinflaskor på en restaurang utan 
serveringstillstånd, eller en kontrollant från tillståndsenheten 
upptäcker att mat förvaras på ett tveksamt sätt, bör den 
kunskapen delas inom staden och leda till adekvat 
uppföljning. Även i frågor rörande om att bekämpa 
organiserad brottslighet bör ökad kunskapsdelning och 
samarbete kunna spela en viktig roll. 
  
Stadens tillsyn är avgörande för att både skydda 
stockholmarnas hälsa och för att motverka oschysst 
konkurrens samt organiserad brottslighet. En grundläggande 
målsättning för stadens tillsynsarbete bör vara att det ska vara 
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en lätt börda för företag som sköter sig, men mördande tung 
för fuskare och kriminella. 
  
Det är viktigt att staden upplevs som lösningsorienterad, 
serviceinriktad och informativ i sin tillsynsverksamhet. Det är 
också avgörande att företagarna upplever att 
kommunikationen med stadens olika enheter fungerar väl, 
något som de senaste åren lämnat mer att önska. Vi tror, som 
nämnt ovan, att det finns betydande möjligheter att 
effektivisera miljö- och hälsoskyddsnämndens tillsynsarbete, 
inte minst för att på så vis minska antalet timmar som 
företagare debiteras för tillsyn och för att hålla tillbaka de 
som bryter mot regler och lagar. 

Beslutsgång 
Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Åsa Lindhagen (MP), Felicia Schartner 
Giertta m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V), vice ordföranden 
Elin Hjelmestam (L), Anders Edin (SD) och Ashna Ibrahim (C). 
 
Handlingar i ärendet 

• MF 2025/69-1.8 08 2025-11691 Bilaga 1 Taxa enligt 
miljöbalken 

• MF 2025/69-1.7 08 2025-11691 Bilaga 2 Taxa 
Livsmedelslagstiftningen 

• MF 2025/69-1.5 08 2025-11691 Bilaga 4 Taxa 
Sprängämnesprekursorer 

• MF 2025/69-1.6 08 2025-11691 Bilaga 3 Taxa Åtgärder mot 
förorening från fartyg 

• MF 2025/69-1 08 2025-11691 Bilaga 9 Timavgift med 
underlag för beräkning av avgiften enligt livsmedels- och 
foderlagstiftningen 

• MF 2025/69-1.1 08 2025-11691 Bilaga 8 Timavgift med 
underlag för beräkning av avgiften enligt miljöbalken 

• MF 2025/69-1.2 08 2025-11691 Bilaga 7 Taxa 
Marknadskontroll 

• MF 2025/69-1.3 08 2025-11691 Bilaga 6 Taxa 
Strålskyddslagen 

• MF 2025/69-1.4 08 2025-11691 Bilaga 5 Taxa 
Internationella hot 

• MF 2025/69-1.9 08 2025-11691 Revidering av taxa för 
nämndens verksamhet enligt miljöbalken, livsmedelslagen 
mm 

 
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Elin Hedda Susan,Hjelmestam 2025-06-18
Åsa Maria,Lindhagen 2025-06-18


		2025-06-18T15:15:59+0200




